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Boer Group ondersteunt een wettelijk kader waarin doelstellingen voor hergebruik, 
recycling en met name hoogwaardige recycling van harte. Wij vinden het echter lastig de in 
het concept gestelde doelstellingen op haalbaarheid te beoordelen. 

Tot op heden is bij het meten van percentages hergebruik en recycling altijd uitgegaan van 
het volume afgedankt textiel (Massabalans 2008 en 2012). Nu is de basis het volume op de 
markt gebracht textiel. Wij begrijpen de beweegredenen voor deze verandering en zijn ook 
van mening dat dit een juist uitgangspunt is maar aangezien er bij de betreffende 
brancheverenigingen niet of nauwelijks cijfers beschikbaar zijn over het volume op de markt 
gebracht textiel is het niet mogelijk de doelstellingen in volume per kilo te kwantificeren en 
dit te relateren aan de huidige situatie.

Er wordt uitgegaan van 700-900 miljoen stuks op de markt gebracht en een gewicht van 1 kg 
per stuk. Dit zou betekenen dat er een basis ligt voor de doelstellingen van max 900 miljoen 
kilo ten opzichte van de 300 miljoen kilo afgedankt waar nu vanuit gegaan wordt.  Echter, 
volgens onze informatie is gaan er gemiddeld 3 stks kleding in 1 kilo dus zou een aanname 
van ca. 250-300 miljoen realistisch zijn.   

Verder vragen wij ons af hoe de doelstellingen per producent gemeten gaan worden. Er van 
uitgaand dat het ingezameld textiel niet gesorteerd gaat worden op merk/afkomst van de 
betreffende producent, hoe kan deze dan aantonen wat er met het door hem op de markt 
gebracht textiel gebeurd is? En wordt er met het op de markt gebracht textiel uitsluitend 
het verkochte textiel verstaan of ook de onverkochte voorraden? Gegeven de aanname dat 
ca 30% niet verkocht wordt lijkt ons de 2e optie wenselijker. 

Bij het Juridisch Kader wordt er gesproken over de samenwerking tussen gemeenten en 
producenten. In de huidige situatie werken gemeenten samen met textiel inzamelbedrijven. 
Het lijkt ons voor de hand liggend dat producenten de samenwerking met textielinzamelaars 
aangaan. Immers voorwaarde voor het behalen van de doelstellingen is dat het textiel op 
professionele wijze ingezameld, gesorteerd en gerecycled wordt. Alleen zo kan optimaal 
hergebruik en recycling gerealiseerd worden. 



Waar gemeenten tot op heden verantwoordelijk zijn voor de inzameling van textiel hebben 
we op veel plaatsen in Nederland slechte inzamelsystemen zien ontstaan (o.a. 
ondergrondse containers en met zgn. onderlos systemen) die de herbruikbaarheid van het 
textiel niet ten goede komen. Producenten moeten in de gelegenheid gesteld worden om 
dit anders en beter aan te pakken. Zo moet het plaatsen van textielcontainers in en buiten 
de winkels formeel geregeld worden. Hierin blijft het textiel schoon en droog waardoor 
optimaal hergebruik en recycling mogelijk is. 

In Artikel 4 punt 2 worden doelstellingen ten aanzien van hergebruik in Nederland gesteld. 
Hierbij willen wij opmerken dat onze ervaring leert dat van het textiel dat in Nederland 
ingezameld wordt 8-10% geschikt is om op de Nederlandse 2e handsmarkt verkocht te 
worden. Hogere doelstellingen zijn ons inziens niet realistisch.
 
Bij Artikel 6 punt 2 wordt gesteld dat er voor het gehalte aan gerecyclede textielvezels in 
nieuwe op de mark gebrachte producten bij ministeriële regeling gestelde doelstellingen 
zijn. Het dient daarbij ons inziens te gaan om post-consumer gerecyclede textielvezels 
waarvoor een wettelijk minimum percentage zou moeten gelden. Zo komt er een vraag naar 
gerecyclede textielvezels en kunnen de (kostbare) recycling processen voor de diverse 
textiele materialen rendabel gemaakt worden. 

Wij zouden graag zien dat wanneer er gesproken wordt over voorbereiding voor hergebruik 
en recycling hier specifiek aangegeven wordt dat dit in Nederland of minimaal binnen de EU 
dient plaats te vinden. Producenten dienen zoveel als mogelijk gebruik te maken van de 
reeds in Nederland/EU aanwezige inzamel- sorteer- en recyclingcapaciteit. Om de 
doelstellingen te halen is een professionele inzameling, fijnsortering én recycling (o.a. vezel 
tot vezel) noodzakelijk. Deze kennis en kunde is hier ruim aanwezig. Producenten zouden de 
sortering en voorbereiding voor hergebruik en recycling niet buiten de EU mogen te laten 
uitvoeren. Boer Group is bereid mee te denken en te investeren in de uitbreiding van 
recycling capaciteit die hiervoor noodzakelijk zal zijn.      


